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PROCES–VERBAL 

încheiat astăzi, 17.04.2018, ora 15,00, în cadrul şedinţei extraordinare a 

 CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN  

 

Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Silviu Hurduzeu.  

 

 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 24 de consilieri județeni.  

Lipsesc motivat: domnul consilier Sporea Ghiță, domnul consilier Purea Paul, domnul 

consilier Ciobanu Cristian, domnul consilier Dinu Gabriel, domnul Marșalic Jaro Norbert, doamna 

consilier Pascu Ionela Ancuța și domnul vicepreședinte  Nedelcea Flavius. 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.443/16.04.2018, comunicată domnilor consilieri în 

scris prin adresa nr.IV/7631/16.04.2018, potrivit art.94 alin.1 din Legea nr.215/2001 a administraţiei 

publice locale, republicată în 2007, cu modificările şi completările ulterioare, invitaţilor prin adresa 

nr.I/7630/16.04.2018 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor prin publicare în Cotidianul „Jurnal de 

Caraş-Severin” din data de 17.04.2018. 

Participă de drept domnul secretar al judeţului Darian Ciobanu. 

 Participă ca invitaţi: domnul prefect Matei Lupu, reprezentanţi ai instituţiilor subordonate 

Consiliului Judeţean Caraş-Severin, reprezentanţi ai aparatului propriu al Consiliului Judeţean Caraş-

Severin, precum și reprezentanți din partea mass-mediei.  

Ordinea de zi a fost anunţată și publicată în presă. 

Ordinea de zi este următoarea: 

1.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.81/12.04.2018 privind aprobarea proiectului, faza DALI a documentației tehnico-economice, a 

indicatorilor tehnico-economici, a sustenabilității și a contribuției UAT Caraș-Severin - Consiliul 

Județean Caraș-Severin la finanțarea proiectului ”EXTINDEREA/DOTAREA 

INFRASTRUCTURII UPU DIN CADRUL SPITALULUI JUDEȚEAN DE URGENȚĂ 

REȘIȚA”. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bună ziua tuturor! Domnul Sporea, domnul Purea, 

domnul Ciobanu, domnul Dinu, domnul Marșalic, doamna Pascu și domnul Nedelcea, care e 

concediu, lipsesc. Am convocat ședința extraordinară de astăzi, pentru a modifica indicatorii tehnico-

economici la proiectul de hotărâre pe care l-am votat în ședința de săptămâna trecută. O să vă explic 

despre ce este vorba. Nici pe departe nu e vorba de nici un tun al Consiliului Județean. Au fost 

calculați indicatorii tehnico-economici pe baza datelor din ghidul vechi. Din păcate, față de ghidul 

vechi, TVA-ul nu este eligibil. Asta este singura diferență. În momentul în care acest lucru ne-a fost 

adus la cunoștință, firma care ne-a asigurat consultanța a modificat și evident că era nevoie de o nouă 

ședință de Consiliu Județean, pentru a aproba indicatorii tehnico-economici. Dacă o să vă uitați peste 

material, o să vedeți că diferența este TVA-ul. Este domnul Trofin, aici. O să-l rog pe dânsul, să ne 

explice de situația în cauză și de unde s-au făcut reducerile pentru a ne încadra în suma care este 

eligibilă pe această axă de finanțare. Vă rog. 

Domnul arhitect Trofin Florin: Domnule președinte, doamnelor și domnilor consilieri, vă rog 

să acceptați scuzele mele pentru deranjul care l-am produs azi. Este o eroare pe care ne-o asumăm, 

care se datorează, în bună măsură, vitezei în care s-a întâmplat elaborarea acestui proiect. Am avut un  

termen foarte scurt pentru elaborarea proiectului, dar asta nu poate fi o scuză. Ce este de menționat, 

domnul președinte a pomenit deja motivul, eroarea documentației. În ghidul precedent exista o  
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prevedere clară în care se spunea că TVA-ul nu este eligibil. În ghidul nou, lucrul acesta e precizat 

printr-o omisiune, adică la cheltuieli neeligibile, TVA-ul nu mai apare. Sigur că, vă puneți întrebarea, 

pe bună dreptate, ce-am făcut în zilele astea în care am corectat eroarea? Vreau să vă spun că, ne-am 

apucat de treaba asta cu toată convingerea și cu dorința de a face o treabă bună, de a absorbi cât mai 

mulți bani, din banii pe care am fi putut să-i primim. La start, proiectul se numește ”extinderea unității 

de primiri urgențe și dotarea ei”. La capitolul ”dotarea unității”, am primit o listă cu un necesar pe care 

l-a întocmit Spitalul Județean, specialiștii de acolo. După ce ne-am documentat un pic și am discutat 

cu furnizorii și cu alți oameni implicați în proiecte de genul acesta, am considerat util, și discutând și 

cu Spitalul Județean, am considerat util să aducem, să dotăm cât mai bine secția. Pentru că 

echipamentele unui spital sunt scumpe, deci au niște prețuri…Așa, când ne uităm din exterior, nici eu 

n-am mai analizat până acum o ofertă pentru echipamente. Sunt foarte scumpe echipamentele și sunt 

greu de achiziționat. Am gândit tot timpul să dotăm cât putem de bine unitatea. În momentul în care 

am avut problema asta, deci lista din caietul de sarcini, inițială, am completat-o cu o sumă de 

echipamente care sunt necesare și care probabil că în viitor vor trebui achiziționate. De data asta, din 

păcate, n-au mai încăput în devizul acestei investiții. În primul rând, vreau să vă informez că am redus 

de la acest capitol, de la capitolul ”dotare”. Evident că lista din caietul de sarcini o avem, este 

completă, ceea ce am cerut în caietul de sarcini. Ceea ce am primit eu, ca și temă pentru proiectul 

acesta, există. Am renunțat doar la lucruri care nu vor împiedica … 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc. Deci acesta este lucrul important, că 

proiectul nu va avea de suferit, funcționalitatea proiectului rămâne aceeași, chiar dacă s-a făcut această 

reașezare în cadrul noului buget. Dacă sunt întrebări, intervenții? Deci valoarea… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Eu. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog, domnul  Cojocariu.  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnul președinte, văd că e un om respectabil, nu putem 

să nu-l scuzăm. Cred că partea asta, de a lua el singur greșeala, să apară cumva, cred că trebuia totuși 

și noi, în comisii, să punem întrebări mai multe, să o facem cu osârdie și cu prezență, pentru că uitați, 

cum apar greșelile acestea. Eu mi le asum, cum și colegii mei liberali au spus, într-un fel și presa, ne 

facem de râs față de lume, că nu punem întrebările, totdeauna suntem grăbiți să venim ”hai, hai, hai… 

înțelegem” și punem pe un om din capăt, de acolo, să își ceară scuze. Nu e frumos. Noi o să votăm 

această hotărâre, dar întreb, noi rămânem la aceeași valoare, înțeleg? Dar mai puține materiale, nu? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Nu. Valoarea a scăzut pentru că în costul inițial nu era 

băgat TVA-ul… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Am înțeles. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Era neeligibil și atunci a trebuit o reașezare. Domnul 

Trofin a explicat că, atunci când a realizat această documentație, a pus în plus față de solicitările 

spitalului, pe dotare. Or, acum când a trebuit să se dea jos TVA-ul, pentru a ne încadra în suma 

eligibilă, a tăiat de acolo, din dotările în plus pe care le trecuse față de solicitările pe care le-am avut 

de la Spitalul Județean, de la Unitatea de Primiri Urgențe. Dar, în esență, funcționalitatea proiectului 

rămâne, chiar dacă a fost diminuat cu suma TVA-ului. Legat de ceea ce s-a întâmplat, evident că nu 

este doar vina domnului Trofin. Dar nu l-am chemat pe domnul Trofin, pentru a-și cere scuze, ci 

pentru a explica de unde s-au făcut reducerile. Pentru că acesta cred că este cel mai important lucru, în 

fața dumneavoastră, când propun un proiect de hotărâre pe care l-am adoptat acum câteva zile, să 

putem să vă spunem unde s-au făcut reducerile, pentru a ne încadra în cheltuiala eligibilă destinată 

acestui proiect. Nicidecum nu este vorba de nici un tun! Din contră,  se reduc bani, nu se pun în plus. 

Dar, pentru ca toată lumea să înțeleagă, din acest motiv am ales această variantă și evident că nu exista 

altă posibilitate decât aceasta, ca în cadrul Consiliului Județean să aprobăm noii indicatori tehnico-

economici. Față de… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Eu am înțeles… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Numai o secundă… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Scuzați-mă, n-am știut. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Față de riscul de a pierde proiectul sau de a face, eu știu, 

ce alte învârteli, cum credea cineva, am preferat această variantă, în care evident, în momentul în care 

am convocat o ședință extraordinară a Consiliului Județean, ne-am asumat această greșeală. Vă rog. 
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Domnul consilier Cojocariu Ioan: Eu mă gândeam la faptul că, sunt de acord că trebuie să 

treacă proiectul la valoarea care a fost aprobată și înainte și acum, și celelalte, ce domnul pusese și 

bineînțeles, că le-a scos. Probabil le va pune așa, cumva, cum se face, mai târziu, știți, că așa se face! 

Știm și noi. Da. Și o să uităm. Mulțumim. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul Cojocariu, nu se va trece nimic…  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu poate să funcționeze…Odată le pune un proiectant, 

după care poate să funcționeze și fără acelea, știți? Adică, prima dată poate funcționa cu ce a cerut 

proiectantul și după care, poate funcționa și cu mai puține. Na, dacă se poate așa… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Eu și cu domnul Trofin v-am asigurat că proiectul e 

funcțional. De altfel, suma aceasta, din câte știu eu, este fixă pentru toate unitățile de primiri urgențe 

din țară, unde se accesează. E o sumă fixă, nu? Nu se poate… 

Domnul arhitect Trofin Florin: Dacă îmi permiteți? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul arhitect Trofin Florin: Investiția aceasta presupune o construcție nouă care trebuie 

echipată cu instalații. Ea trebuie să fie încălzită, iluminată, să aibă toate utilitățile și dotată cu 

echipamente funcționale specifice domeniului de activitate de acolo. Acum, finanțatorul a decis să 

aloce, așa este, pentru că se fac o sumă de investiții de tipul acesta, a alocat, pentru fiecare județ, 1 

milion jumătate de euro. Asta este suma plafonată. De aici este problema noastră! Cei care au alocat 

banii aceștia, probabil că au analizat și au știut că suma este insuficientă ca să faci o investiție de tipul 

acesta, ”da capo al fine”, să o termini. Apropo, de treaba asta, în perioada de documentare am discutat 

cu un domn care a elaborat un studiu de fezabilitate acum 6-7 ani, pentru o unitate de primiri urgențe 

la spitalul județean. Mă rog, eu l-am căutat, l-am contactat, să am o discuție cu el, pentru că avea o 

cărare bătută, exista o cărare bătută și am zis să mă documentez. Am aflat că proiectul respectiv, 

bugetul proiectului respectiv a fost de 22 de milioane de euro. Și eu când i-am spus câți bani avem 

noi, la dispoziție, să facem treaba asta, a spus că, după părerea lui, nu se poate. E un domn care 

lucrează într-o firmă care face spitale în Europa.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă mulțumesc. Deci în nici un caz, domnul Cojocariu, 

să nu trăiți cu impresia că se face o șmecherie, ca ulterior, să se repare. Este aceeași sumă care este 

prevăzută pentru fiecare județ care accesează acest fond pus la dispoziție.  

Domnul consilier  Cojocariu Ioan: Vreau să termin. Eu am văzut cărucioare și cu  4 roți care 

merg și cu 3! Ele pot să meargă cu 4, că așa le-a conceput, dar dacă nu sunt bani, pot să meargă și în 3 

roți. Sunt cărucioare și cu 3 roți. Eu mă gândeam că s-a trecut de la 4 la 3 roți. Asta e tot ce am crezut 

eu, prin luarea, prin TVA-ul acesta. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da, bun. Mulțumesc. Dacă mai sunt întrebări, 

intervenții? Dacă nu…Deci valoarea totală eligibilă este de 6.836.998,93 lei, cu TVA, din care, 

valoarea eligibilă din fondurile europene este 50%, 3.418.499,46 lei, valoarea eligibilă de la bugetul 

statutului, 48%, 3.281.759,49 lei, cofinanțarea de 2% din partea Consiliului Județean, 136.739,98 lei. 

Iar valoarea neeligibilă nu a scăzut, a scăzut și aceasta față de data trecută, dar foarte puțin, 

693.858,40 lei, cu TVA. Deci în total, contribuția noastră, a Consiliului Județean, a rămas aproximativ 

aceeași, 830.598,38 lei, adică puțin peste 8 miliarde în bani vechi. Dacă nu mai sunt… Articolul I, 

cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc, cu speranța, că mâine dimineață nu voi mai convoca o ședință 

extraordinară, de rectificare. Vă mulțumesc tuturor! 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 

 

            PREȘEDINTE,                                                                            SECRETARUL JUDEŢULUI, 

          Silviu Hurduzeu                                               Darian Ciobanu 
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